
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 26.11.2014 

Číslo: 1683/2014/ORRPaIP/31398 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 240  

Fax: 055/7268 149 
 

ZÁPISNICA 

zo 6. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 26.11.2014 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Pravidlá kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja 

3. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky  2015 – 2017 

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov  

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení Všeobecne záväzného nariadenia Košického 

samosprávneho kraja č. 1/2014 

6. Informatívna správa o činnosti pracovnej skupiny pre prípravu RIUS (Regionálna 

integrovaná územná stratégia) 

7. Informácia o realizovaných stavbách na cestách II. a III. triedy v Košickom kraji z ROP 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na I. polrok 2015 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok  2015 

10. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti ţivotného prostredia     

11. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko privítal členov komisie a pozvaných hostí. Konštatoval, ţe na 

zasadnutí bolo prítomných 15 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  
 

Uznesenie č. 41/2014: 

Komisia schválila predloţený program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     15  

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 



K bodu č. 2  

Pravidlá kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 

kraja 
 

Vyjadrenie: 

Hlavný kontrolór KSK Ing. Ľubomír Hudák vysvetlil a zdôvodnil návrh Pravidiel kontrolnej 

činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja. V záverečných 

ustanoveniach sa navrhuje nadobudnutie účinnosti tohto dokumentu po jeho schválení 

v Zastupiteľstve Košického samosprávneho kraja odo dňa 1. januára 2015. Schválením 

návrhu pravidiel kontrolnej činnosti, v ktorých je ustanovený postup predkladania správy 

o výsledkoch kontrol, stráca opodstatnenie uznesenie č. 2004/216 z 18. zasadnutia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja konaného dňa 21. júna 2004 v časti A. pod 

bodom 2) a 3), preto sa navrhuje jeho zrušenie.    

 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 42/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.    

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky  2015 – 2017 

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová vysvetlila a zdôvodnila návrh rozpočtu KSK na 

roky 2015 – 2017 a návrh beţného a kapitálového rozpočtu a finančných operácií KSK na rok 

2015. Návrh rozpočtu KSK môţe byť v priebehu roka 2015 pozitívne ovplyvnený schválením 

nového zákona o dani z motorových vozidiel, pretoţe jeho schválenie by znamenalo pre KSK 

zvýšený príjem z dane z príjmov fyzických osôb o vyššiu čiastku, neţ je teraz rozpočtovaná 

daň z motorových vozidiel. 

 

Diskusia: 

Predmetom diskusie bola problematika vytvorenia dostatočnej finančnej rezervy na vykrytie 

strát pre prepravcov autobusovej dopravy v súvislosti s dotovaním osobnej ţelezničnej 

dopravy. Do diskusie sa aktívne zapojili: RNDr. Ján Hecl, Gejza Sačko, Ing. Igor Petrik, Ing. 

Tomáš Suchý a Ing. Jozef Horváth. Vedúca odboru financií pripomenula, ţe vykrytie strát 

bude riešené priebeţne.  

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 43/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.    

   



Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov  
 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách a pripomenula, ţe v materiáli je aj 

zoznam ţiadostí, ktoré boli zamietnuté a z akého dôvodu.   

   

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 44/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 

o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým 

školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v znení VZN KSK č. 1/2014 

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentovala Ing. Emília Szilágyiová, referentka odboru školstva. Zmeny platného 

VZN vyplývajúce z navrhovanej prílohy č. 1 k VZN na rok 2015 nezakladajú zvýšené nároky 

na potrebu finančných prostriedkov a sú zohľadnené v návrhu rozpočtu odvetvia školstva na 

rok 2015. 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 45/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 



K bodu č. 6 

Informatívna správa o činnosti pracovnej skupiny pre prípravu RIUS  

(Regionálna integrovaná územná stratégia) 

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentoval Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a vedúci odboru 

regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie projektov. Integrovaný regionálny 

operačný program (IROP) pre obdobie 2014 - 2020 má byť v rámci Partnerskej dohody SR 

komplementárnym podporným operačným programom k ostatným sektorovým operačným 

programom, pretoţe svojimi aktivitami má kontinuálne nadväzovať na rozvojové projekty 

a vytvárať predpoklady pre zlepšenie kvality ţivota obyvateľov SR, ako jedného z faktorov 

hospodárskeho rastu. Aby sa predišlo prílišnej tematickej a územnej rozdrobenosti 

prostriedkov má IROP realizovať svoje aktivity cez Regionálne integrované územné stratégie 

na úrovni NUTS III (RIÚS). V mesiaci október 2014 bola podpísaná Dohoda o spolupráci 

medzi Mestom Košice a Košickým samosprávnym krajom. Globálnym cieľom RIÚS je 

prispieť k zlepšeniu kvality ţivota a zabezpečiť udrţateľné poskytovanie verejných sluţieb 

s dopadom na vyváţený a udrţateľný územný rozvoj, hospodársku, územnú a sociálnu 

súdrţnosť regiónov, miest a obcí. 

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 46/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Informácia o realizovaných stavbách na cestách II. a III. triedy v Košickom kraji z ROP 

 

Vyjadrenie: 

Vedúci odboru dopravy Ing. Ladislav Olexa, PhD. informoval o realizovaných stavbách na 

cestách II. a III. triedy v KSK z Regionálneho operačného programu (ROP). Materiál je 

predkladaný Zastupiteľstvu KSK s cieľom poskytnúť komplexnú informáciu o doterajšej 

implementácii schválených projektov z ROP.  

 

Diskusia:    

V diskusii sa Ing. Igor Petrik poďakoval za realizáciu dopravného značenia.  

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 47/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní:     15 

Za: 15 



Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok 2015 

 

Vyjadrenie: 

Tajomníčka komisie informovala o materiáloch, ktoré predloţí odbor regionálneho rozvoja, 

plánovania a implementácie projektov na tri plánované zasadnutia Zastupiteľstva KSK. 

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia.  

 

Uznesenie č. 48/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 9 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok  2015 

 

Vyjadrenie: 

Tajomníčka komisie oboznámila členov komisie s návrhom plánu úloh Komisie ÚP a ŢP 

Zastupiteľstva KSK a predseda komisie Gejza Sačko ho predloţil v zmysle § 1 ods. 7 

rokovacieho poriadku komisii na schválenie.  

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 49/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť. 

  

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní:     15 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 10 

 

Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti životného prostredia    

 

Vyjadrenie: 

Zástupca riaditeľa Ing. Oliver Kovács informoval o aktuálnych problémoch v oblasti 

ţivotného prostredia. Zameral sa hlavne na nasledovné témy:  



1. Regionálne územné systémy ekologickej stability (RÚSES)  

2. Monitorovanie environmentálnych záťaţí v kraji 

3. Medzištátne posudzovanie strategických dokumentov  

(úloţisko vysoko rádioaktívneho odpadu na Ukrajine a vysokotlakový plynovod Slovensko 

– Poľská republika) 

4. Ťaţba stavebného kameňa v Spišských Tomášovciach 

5. Zhodnocovanie plastov 

6. Spracovanie biomasy a obnovenie prevádzky membránovej elektrolýzy  

v  bývalom areáli Chemko Stráţske 

7. Nová prevádzka na Bočiari (zliatiny hliníka) 

8. Vinárstvo vo Veľkej Bare (spracovanie 464 ton hrozna ročne). 

 

Diskusia: 

Ing. Tomáš Suchý sa zaujímal o aktivity na Bočiari a Ing. Jozef Horváth o spracovanie 

umelých hmôt v oblasti Vojany - Čičarovce.    

 

Informácia o plnení uznesenia č. 32/2014 Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK   

Na základe uvedeného uznesenia má Úrad KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov 

Ministerstva pôdohospodárstva SR, Ministerstva ţivotného prostredia SR, Ministerstva 

zdravotníctva SR, Štátnej veterinárnej správy a Mestskej organizácie Slovenského rybárskeho 

zväzu Michalovce za účelom riešenia zmeny reţimu lovu rýb na Zemplínskej šírave.  

Podľa aktuálnej informácie zástupcu Úradu KSK sa uvedené rokovanie intenzívne pripravuje 

a Ing. Oliver Kovács predpokladá, ţe problém rybolovu bude do začiatku rybárskej sezóny 

v apríli 2015 riešený. 

 

Informácia o plnení uznesenia č. 40/2014 Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK   

Komisia ţiadala Odbor dopravy Úradu KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov mesta 

Košice, mestskej časti Košice – Šaca a obce Veľká Ida za účelom rekonštrukcie cesty Veľká 

Ida – Šaca.  

Vedúci odboru dopravy informoval o záveroch pracovného stretnutia, ktoré sa uskutočnilo 

dňa 29.10.2014 v Úrade KSK na podnet Odboru dopravy Úradu KSK. Uvedená cesta nie je 

vo vlastníctve, ani v správe KSK, ale v majetku mesta Košice. Magistrát mesta Košice zaradil 

rekonštrukciu predmetného úseku cesty do programového rozpočtu na rok 2015. Pre 

realizáciu zámeru rekonštrukcie je nevyhnutné jej schválenie Zastupiteľstvom mesta Košice. 

Úrad KSK listom č 1222/2014/OD-31314 zo dňa 29.10.2014 poţiadal Magistrát mesta Košice 

o zabezpečenie rekonštrukcie cesty III/050184 vzhľadom na jej zlý stavebný stav 

a nezanedbateľný hospodársky význam. V súčasnosti prebieha verejné obstarávanie na 

spracovateľa projektových dokumentácií rekonštrukcií vybraných komunikácií na území 

mesta Košice, vrátane komunikácie III/050184 v úseku Šaca – Veľká Ida.  

 

K bodu č. 11  

Záver 

Najbliţšie zasadnutie komisie je plánované koncom januára 2015. Presný termín bude členom 

komisie oznámený v pozvánke na zasadnutie komisie.  

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 



 


